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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 

Ordförande Isabel Smedberg Palmqvist (L) och ledamot Kadir 

Kasirga (S) utsågs att justera protokollet från dagens 

sammanträde. Justering av protokoll ska ske senast torsdagen 

den 9 september 2021. 
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§ 2   

Anmälan av protokoll  

2.1. Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

förvaltningsgrupp den 17 augusti 2021. 

2.2. Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor den 18 augusti 2021.  

 
Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp den 17 augusti 2021, samt anmälan av 

protokoll från utbildningsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor den 18 augusti 2021, som blivit 

vederbörligen justerade, anmäls och läggs till handlingarna. 
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§ 3   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen inom nämndens verksamhetsområde 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 

utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 4   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m. 

Delegationsbeslut  

a) Anmälningar till och med den 12 augusti 2021 beträffande: 

Förskoleavdelningen 

Grundskoleavdelningen 

Gymnasieavdelningen 

Avdelningen för ekonomi och styrning 

Avdelningen för utveckling och samordning 

Avdelningen för personal och kompetensförsörjning 

 

b) Anmälan av anställningsbeslut under perioden den 7 juni – 5 

augusti 2021. 186 stycken anställningsbeslut enligt 

ärendegrupp 1002.  

 

c) Ordförandebeslut 2021-06-23. Beslut om yttrande efter 

förvaltningsrättens föreläggande, dnr 3.3.1-10244/2018.  

Övrigt 

d) Kritik mot Utbildningsnämnden i Stockholms stad för 

handläggning av ett ärende om skolskjuts, Riksdagens 

ombudsmän (JO), dnr 1.6.1-565/2020. 

 

e) Anmälan av rapporterade anmälningar avseende kränkande 

behandling under perioden den 4 juni 2021 till och med den 

12 augusti 2021.  

 
Beslut 

Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
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§ 5   

Månadsrapport 

Ekonomisk rapport för juli 2021 anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 6  

Kämpingeskolan - inhyrning och 
verksamhetsanpassningar inför evakuering 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag att 

hyra in och verksamhetsanpassa Kämpingeskolan i Tensta 

till en hyrespåverkande projektkostnad om 5,5 mnkr och en 

tillkommande hyreskostnad det första året på 12,6 mnkr.  

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande att hyra in Kämpingeskolan i 

Tensta till en tillkommande hyreskostnad det första året på 

12,6 mnkr.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 2 

juli 2021, dnr 2.6.3-8313/2020. 

 

För att kunna genomföra underhållsprojekt vid Elinsborgsskolan 

och Bromstensskolan krävs att skolenheterna evakueras. 

Förvaltningen föreslår att Kämpingeskolan i Tensta hyrs in för 

att kunna tjäna som evakueringslokal för först Elinsborgsskolan 

och sedan Bromstensskolan.  

 

För att möjliggöra evakueringarna till Kämpingeskolan krävs 

det verksamhetsanpassningar. Ventilation, belysning, undertak, 

mottagningskök, ytskikt samt skolgård behöver åtgärdas. Efter 

ombyggnaden kommer Kämpingeskolan att vara dimensionerad 

för 550 personer, vilket innebär 480 elever i F-6 samt personal. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskoleavdelningen, skolenheterna 

Elinsborg och Bromsten samt SISAB. Samråd har genomförts 

med stadsledningskontoret. 

  

Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 17 augusti 2021.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag att 

hyra in och verksamhetsanpassa Kämpingeskolan i Tensta 

till en hyrespåverkande projektkostnad om 5,5 mnkr och en 

tillkommande hyreskostnad det första året på 12,6 mnkr.  

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande att hyra in Kämpingeskolan i 
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Tensta till en tillkommande hyreskostnad det första året på 

12,6 mnkr.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång  
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 7  

Ny skola på Bromstens IP 
 
- Förslag till utredningsbeslut 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

utredningsbeslut avseende ny skola på Bromstens IP. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att av SISAB 

beställa utredning inom detaljplaneprocess och underlag till 

inriktningsbeslut. Detta till en justerad kostnad om totalt 

cirka 5,9 mnkr exklusive moms (inklusive administrativa 

påslag). 

3. Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att 

återkomma med förslag till inriktningsbeslut. 

4. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 5 

augusti 2021, dnr 2.6.3-7967/2020. 

 

För att möta ett växande elevunderlag föreslås en ny skola på 

Bromstens IP. Projektet samplaneras med idrottsförvaltningen 

och deras idrottshall. Skolan planeras bli en F-6 skola med 630 

elever; men möjligheten att bygga grundsärskola ska även 

prövas i utredningen. Utredningskostnaden överstiger 

förvaltningens delegation för att beställa utredning. 

Utbildningsnämnden behöver därför fatta beslut om att 

förvaltningen ska beställa utredning inom detaljplaneprocess 

och ta fram underlag för inriktningsbeslut. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskoleavdelningen och i samråd med 

SISAB och idrottsförvaltningen samt i dialog med 

Exploateringskontoret och Stadsbyggnadskontoret.  

 

Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 17 augusti 2021.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

utredningsbeslut avseende ny skola på Bromstens IP. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att av SISAB 

beställa utredning inom detaljplaneprocess och underlag till 

inriktningsbeslut. Detta till en justerad kostnad om totalt 

cirka 5,9 mnkr exklusive moms (inklusive administrativa 

påslag). 
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3. Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att 

återkomma med förslag till inriktningsbeslut. 

4. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång  
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Särskilt uttalande 

Kadir Kasirga m.fl. (S) och Tina Kratz m.fl. (V) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Stockholm växer och i området runt Bromstensstaden planeras 

cirka 2500 bostäder, en ny idrottshall, en ny skola samt nya 

förskolor. I takt med att staden växer är det oerhört viktigt att 

skolutbyggnaden följer med. När nya områden bebyggs eller när 

ett befintligt område byggs ut med en betydande mängd 

bostäder måste behovet av skolplatser noggrant planeras för. 

Särskilt viktigt är det i områden där stadens mark är begränsad 

och vi bara får en chans till att bygga en grundskola.  

 

Historiskt har staden brustit i detta och därför inrättade vi den 

samordnade skolplanering i Stockholm (SAMS) under förra 

mandatperioden där flera förvaltningar ingår för att säkerställa 

att vi bygger en fungerande stad med en väl planerad 

skolutbyggnad. Tyvärr verkar den samordnade skolplaneringen 

inte längre användas fullt ut och vi saknar fortfarande 

föregående års SAMS-rapport.  

 

När staden bygger ut Bromstensstaden bör det vara givet att den 

skola som byggs är F-9 och inte F-6. Istället väljer den grönblå 

majoriteten att bygga bort möjligheten för alla barn i området att 

välja en kommunal skola och de barn som ska gå i den 

planerade skolan kommer att behöva byta skola till högstadiet. 

Vi vet att det har negativa effekter på elevernas lärande och 

välmående.  

 

Vi har sett ett flertal fall under den här mandatperioden där krav 

på minskade investeringsvolymer för skolutbyggnaden 

resulterar i en situation där ett stort nytt bostadsområde saknar 

ett högstadium och att elever måste pendla till närmaste skola. 

Det är en oerhört kortsiktig och oansvarig politik. Alla 

stockholmare ska ha en bra kommunal grundskola på 

gångavstånd.  

 

Därför hade vi velat att utbildningsnämnden i det här 

utredningsdirektivet utreder en F-9 skola på den berörda tomten 

istället för F-6. Friytan är dock mycket begränsad som den är 

och det skulle kräva kreativa lösningar för att säkerställa att inte 
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minskas. Staden måste planera och bygga utifrån ett hållbart och 

långsiktigt perspektiv och har ett ansvar för att Bromsten har 

permanenta elevplatser för alla de barn som kommer bo där. Inte 

bara för låg och mellan utan även högstadiet.  
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§ 8  

Namn på ny skolenhet 
 

- Förslag till inriktningsbeslut 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden beslutar att en ny skolenhet belägen på 

Palmfeltsvägen 111–121 Enskede, får namnet Betty 

Petterssons gymnasium. 

2. Namnet anmäls till stadsbyggnadsnämnden. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 4 

augusti 2021, dnr 1.3.1-5356/2021. 

 

En ny skolenhet planeras att starta hösten 2022 belägen i 

fastigheten på Palmfeltsvägen 111–121 i Enskede. 

Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar att skolenheten får 

namnet Betty Petterssons gymnasium, namngett efter Betty 

Pettersson som var den första kvinna som avlade 

studentexamen. Den nya skolenheten ska kännetecknas av orden 

Människan, Framtiden och Omvärlden. Skolan ska arbeta aktivt 

för att skapa sammanhang, inflytande och gemenskap i Betty 

Petterssons anda för att ge eleverna verktyg att möta framtiden 

på ett modigt och delaktigt sätt. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen. 

 

Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 17 augusti 2021. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

1. Utbildningsnämnden beslutar att en ny skolenhet belägen på 

Palmfeltsvägen 111–121 Enskede, får namnet Betty 

Petterssons gymnasium. 

2. Namnet anmäls till stadsbyggnadsnämnden. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång  
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 9  

Strategisk inriktning för digitalisering i skolan 

 

- Styrdokument för förskoleklass, grundskola, grundsärskola, 

gymnasieskola och gymnasiesärskola 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner ”Strategisk inriktning för 

förskoleklassens, grundskolans, grundsärskolans, 

gymnasieskolans och gymnasiesärskolans digitalisering”. 
 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 4 

augusti 2021, dnr 1.3.2-4729/2021. 

 

Utbildningsförvaltningen har tagit fram en strategisk inriktning 

för skolans digitalisering. Styrdokumentet utgår från gällande 

styrning för skolformerna samt den nationella strategin för 

digitalisering av skolväsendet. Den utgår också utifrån stadens 

styrning inom området. Styrdokumentets övergripande 

målsättning handlar om ökad kunskapsutveckling och 

likvärdighet. Grundskolan respektive gymnasieskolan ska ta 

fram handlingsplaner för att leva upp till målsättningarna.  

 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

strategisk inriktning för digitalisering i skolan.         

 
Ärendets beredning  

Ärendet har handlagts av avdelningen för utveckling och 

samordning i samverkan med grundskoleavdelningen, 

gymnasieavdelningen och avdelningen för stöd kring lärande 

och elevhälsa. 

 

Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 17 augusti 2021.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

strategisk inriktning för digitalisering i skolan. 

 
Beslutsgång  
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 10 
 

Ledningssystem för elevhälsans psykologiska och 
medicinska insatser 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner ”Ledningssystem för 

elevhälsans psykologiska och medicinska insatser”. 

2. Ledningssystem för elevhälsans psykologiska respektive 

medicinska insatser (dnr 1.3.2-884/2017) samt 

kvalitetsprogram för elevhälsoarbetet och kvalitetssystem 

för elevhälsans specialpedagogiska insatser, för elevhälsans 

psykosociala insatser respektive för studie- och 

yrkesvägledning (dnr 1.3.2-9645/2016) upphör att gälla. 

3. Utbildningsnämnden ger utbildningsförvaltningen i uppdrag 

att uppdatera ledningssystemet vad gäller mindre 

revideringar som inte innebär någon förändring i sak. 
 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 3 

augusti 2021, dnr 1.3.2-1069/2021. 

 

Utbildningsnämnden är vårdgivare i de kommunala skolorna när 

det gäller de insatser i elevhälsoarbetet som omfattas av hälso- 

och sjukvårdslagen (HSL). Enligt HSL är det vårdgivarens 

ansvar att det finns ett ledningssystem för elevhälsans 

psykologiska och medicinska insatser. Ledningssystemet ska 

användas för att systematiskt och fortlöpande följa upp och 

utvärdera verksamheten i syfte att utveckla och säkra vårdens 

kvalitet och patientsäkerhet.    

 

Utbildningsnämnden har tidigare beslutat om ledningssystem 

för elevhälsans psykologiska respektive medicinska insatser 

samt kvalitetsprogram för elevhälsoarbetet och kvalitetssystem 

för elevhälsans specialpedagogiska insatser, för elevhälsans 

psykosociala insatser respektive för studie- och 

yrkesvägledning. Förvaltningen har reviderat dessa dokument i 

syfte att förtydliga och uppdatera dem utifrån gällande 

regelverk. Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner 

”Ledningssystem för elevhälsans psykologiska och medicinska 

insatser” samt beslutar att tidigare beslutade ledningssystem och 

kvalitetssystem upphör att gälla. Förvaltningen föreslås också få 

i uppdrag att göra enkla uppdateringar som inte ändrar 

ledningssystemet i sak. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har förberetts inom avdelningen för stöd kring lärande 

och elevhälsa i samarbete med grundskoleavdelningen samt 

gymnasieavdelningen. 
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Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 17 augusti 2021. Ärendet har också att 

behandlats vid funktionshinderrådets sammanträde den 18 

augusti 2021. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

1. Utbildningsnämnden godkänner ”Ledningssystem för 

elevhälsans psykologiska och medicinska insatser”. 

2. Ledningssystem för elevhälsans psykologiska respektive 

medicinska insatser (dnr 1.3.2-884/2017) samt 

kvalitetsprogram för elevhälsoarbetet och kvalitetssystem 

för elevhälsans specialpedagogiska insatser, för elevhälsans 

psykosociala insatser respektive för studie- och 

yrkesvägledning (dnr 1.3.2-9645/2016) upphör att gälla. 

3. Utbildningsnämnden ger utbildningsförvaltningen i uppdrag 

att uppdatera ledningssystemet vad gäller mindre 

revideringar som inte innebär någon förändring i sak. 

 
Beslutsgång  
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 11 
 

Rapport om skolors arbete med sex- och 

samlevnadsundervisningen 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner redovisningen av uppdraget 

om översyn av sex- och samlevnadsundervisningen i stadens 

skolor. 

2. Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att 

vidareutveckla stödet i enlighet med tjänsteutlåtandet. 
 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 2 

juli 2021, dnr 1.3.2-4986/2021. 

 

Kommunfullmäktige har gett utbildningsnämnden i uppdrag att 

genomföra en översyn av sex- och samlevnadsundervisningen.  

Översynen har genomförts som en studie på ett urval grund- och 

gymnasieskolor. På samtliga skolor framkommer flera exempel 

på att lärarna i olika utsträckning integrerar sex- och 

samlevnads-undervisning i sin respektive ämnesundervisning. 

Många lärare känner sig trygga i arbetet. Översyn visar 

samtidigt att det varierar mellan skolorna i vilken utsträckning 

de anser sig erbjuda en sex- och samlevnadsundervisning av god 

kvalitet.  

 

Flera utvecklingsområden har identifierats för 

utvecklingsarbetet, bland annat behövs tydliga förväntningar på 

det samlade uppdraget inom sex- och 

samlevnadsundervisningen. Arbetet med sexualitet, samtycke 

och relationer behöver hållas ihop med skolans 

värdegrundsarbete. Inom grundskole- och 

gymnasieavdelningarna finns ett stödmaterial anpassat för olika 

årskurser och skolformer. I enlighet med uppdraget om att 

särskilt informera om sex och samlevnad med fokus på 

samtycke i stadens skolor planerar förvaltningen att under 

hösten genomföra en kampanj riktat till skolor och elever. 

Förvaltningen kommer även fortsatt att informera skolorna om 

förändringarna i läroplanerna och att medel går att söka för att 

utveckla arbetet med undervisning inom området sexualitet, 

samtycke och relationer. 

 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

redovisningen av översynen och ger förvaltningen i uppdrag att 

vidareutveckla stödet, i enlighet med detta tjänsteutlåtande. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har handlagts av avdelningen för utveckling och 
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samordning i samverkan med grundskoleavdelningen och 

gymnasieavdelningen. 

 

Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 17 augusti 2021. Ärendet har också att 

behandlats vid funktionshinderrådets sammanträde den 18 

augusti 2021. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

1. Utbildningsnämnden godkänner redovisningen av uppdraget 

om översyn av sex- och samlevnadsundervisningen i stadens 

skolor. 

2. Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att 

vidareutveckla stödet i enlighet med tjänsteutlåtandet. 

 
Beslutsgång  
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 

 
Särskilt uttalande 

Kadir Kasirga m.fl. (S) och Tina Kratz m.fl. (V) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Vi tackar förvaltningen för svaret och instämmer med de 

områden som förvaltningen ringat in som utmaningar. 

 

Ämnet sex- och samlevnadsundervisning är uppenbart ett 

område där vi som kommun behöver göra en större satsning på 

än vad som tidigare gjorts. Vi har tidigare lyft farhågor gällande 

detta område då det så tydligt visats sig råda stora skillnader i 

vilken utsträckning som skolorna tar sig an ämnet och den brist 

på insyn som funnits gällande detta.   

Innan sommaren presenterades en avhandling gällande våld i 

kärleksrelationer bland unga skriven av Sibel Korkmaz Youth 

Intimate Partner Violence in Sweden: Prevalence and Young 

People’s Experiences of Violence and Abuse in Romantic 

Relationships  

 

Avhandlingen visade att nästan 60 procent av ungdomarna 

mellan 15 och 19 år varit utsatta för någon form av fysiskt, 

psykiskt eller sexuellt våld av en partner i en kärleksrelation. 

Våldet sker såväl i skolan som i hemmet platser där vuxna ofta 

finns närvarande.  

 

En studie från Nationellt centrum för kvinnofrid visar på hur 

unga hbtqi-personer riskerar att utsättas för våld, hot, mobbing, 

diskriminering och trakasserier i större utsträckning än andra 

unga. Där pekas skolmiljön men även det egna hemmet ut av 
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unga hbtqi-personer som otrygga platser i högre grad jämfört 

med andra unga. Studien visar också på att transpersoner är 

utsatta för våld och sexuella övergrepp i högre grad än unga 

homo- och bisexuella cispersoner. Detta till följd av särskilt 

utbredd stigmatisering, diskriminering och isolering.  

  

Ett stort orosmoment är det faktum att merparten av skolorna, 

oavsett skolform, gett uttryck för att det saknas en tydlig bild 

och en gemensam definition vad ämnet ska vara och innehålla 

på skolan. Extra oroväckande då sex- och 

samlevnadsundervisningen utöver kunskap om sexualitet och 

sexuell hälsa också har som syfte att stärka elevernas självkänsla 

och kunna göra medvetna val just rörande sin hälsa, sina 

relationer och sin sexualitet. Ett annat stort orosmoment är de 

stora brister i undervisningen om normer och hbtqi som påvisas. 

Extra allvarligt med tanke på den statistik som presenterats 

ovan.  

 

Elevhälsan har identifierats ha en värdefull strategisk roll när det 

gäller att implementera sex- och samlevnadsundervisningen 

med värdegrundsarbetet på skolan. Ändå råder det tyvärr stora 

skillnader i vilken utsträckning som skolorna tar in elevhälsan i 

arbetet. Vidare visar de positiva effekterna av HBTQ-

certifiering på sex- och samlevnadsundervisningen att det är ett 

arbete som behöver stärkas inom staden och fler skolor bör ges 

möjligheten att certifieras.  

 

För att möta de framtida utmaningarna behövs det både mer 

resurser och en betydligt starkare politisk vilja för att kunna 

stärka arbetet framöver när staden går vidare med rapportens 

resultat. Det är viktigt att den här rapporten inte läggs i 

byrålådan utan att staden omgående börjar arbeta med de 

identifiera utvecklingsområdena. 
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§ 12 
 

Fyllnadsnominering till utbildningsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden utser Giota Carola, Synskadades 

Riksförbund Stockholms stad, till ny ledamot i 

utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor till och med 

utgången av år 2022. 
 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 6 

augusti 2021, dnr 1.1.1-5330/2021. 

 

Funktionsrätt Stockholms stad (tidigare namn Handikapp-

föreningarnas samarbetsorgan, HSO) samordnar nomineringar 

till stadsdelsnämndernas, facknämndernas och 

bolagsstyrelsernas råd för funktionshinderfrågor i samverkan 

med funktionshinders-föreningar inom och utanför Funktionsrätt 

Stockholms stad.  

 

Utbildningsnämnden har tidigare utsett ledamöter till 

utbildnings-nämndens råd för funktionshinderfrågor till och med 

utgången av år 2022 (dnr 1.1.1-10342, vid utbildningsnämndens 

sammanträde 2018-12-12). Funktionsrätt Stockholms stad har 

nu inkommit med en fyllnadsnominering till vakant plats i rådet: 

Giota Carola, Synskadades Riksförbund Stockholms stad, till 

och med utgången av år 2022. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom ledningsstaben. 

 

Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 17 augusti 2021. Ärendet har också att 

behandlats vid funktionshinderrådets sammanträde den 18 

augusti 2021. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden beslutar att utse 

Giota Carola, Synskadades Riksförbund Stockholms stad, till ny 

ledamot i utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor till 

och med utgången av år 2022. 

 
Beslutsgång  
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 13 
 

En tioårig grundskola (SOU 2021:33) 

 

- Remiss från kommunstyrelsen, KS 2021/751 
 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 

som svar på remissen.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 5 

augusti 2021, dnr 1.6.1-4533/2021. 

 

Kommunstyrelsen har remitterat ”En tioårig grundskola – 

Införandet av en ny årskurs 1 i grundskolan, grundsärskolan, 

specialskolan och sameskolan " (SOU 2020:28) till 

utbildningsnämnden för yttrande. Utredningen föreslår att en 

tioårig grundskola införs genom att förskoleklassen görs om till 

årskurs 1. Även de motsvarande obligatoriska skolformerna 

grundsärskolan, specialskolan och sameskolan ska utökas med 

ett år genom att förskoleklassen omvandlas till en ny första 

årskurs. Motiveringen till förändringen är att förskoleklassen 

inte fungerat såsom det var tänkt och har gett upphov till alltför 

stora skillnader i hur verksamheten bedrivs, vilket resulterat i att 

eleverna inte kan tillförsäkras en likvärdig utbildning i 

förskoleklass. 

 

Förvaltningen anser att förslagen i betänkandet i huvudsak är 

bra och ställer sig bakom dem. Förvaltningen lämnar samtidigt 

synpunkter främst på de förslag som organisatoriskt och 

ekonomiskt kommer att kräva omfattande insatser av 

huvudmännen. Bland annat lyfter förvaltningen fram att 

utredningens uppskattning av de ekonomiska konsekvenserna 

för kommunerna vid ett införande av årskurs 1 i grundsärskolan 

är för lågt beräknad och anser att kommunerna bör kompenseras 

för dessa kostnader. 

 

Förvaltningen avstyrker förslaget om nytt statsbidrag för 

kapacitetsförstärkande och kvalitetssäkrande åtgärder i 

lågstadiet och föreslår att regeringen istället utreder möjligheten 

att inkludera grundsärskolan, sameskolan och specialskolan i det 

befintliga statsbidraget för likvärdig skola. Förvaltningen anser 

inte att det behövs ett särskilt riktat statsbidrag för 

kapacitetsförstärkande och kvalitetssäkrande åtgärder i 

lågstadiet. Istället förespråkar förvaltningen att kommunerna 

genom den kommunala självstyrelsen själva får bedöma vilka 

insatser som skolorna mest kommer att gynnas av. 
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Förvaltningen delar heller inte bedömningen att det finns 

outnyttjade medel inom anslagen för statsbidrag för 

karriärtjänster och lärarlönelyftet att ta av för att finansiera de 

föreslagna statsbidragen. 

 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

tjänsteutlåtandet och överlämnar det till kommunstyrelsen som 

svar på remissen. 
 

Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med förskoleavdelningen, avdelningen för ekonomi och styrning 

och avdelningen för personal och kompetensförsörjning. 

 

Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 17 augusti 2021. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 

som svar på remissen.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång  
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 

 
Särskilt uttalande 

Kadir Kasirga m.fl. (S) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

nedan: 

 

Vi är i huvudsak positiva till betänkandet En tioårig grundskola 

(SOU 2021:33) förslag. En tioårig grundskola möjliggör för en 

mer likvärdig skolgång, mer tid för lärande för fler elever och en 

bättre övergång från förskola till skola. Däremot finns det ett 

flertal utmaningar som utbildningsförvaltningen förtjänstfullt 

påpekar i sitt svar på remissen; vi ställer i breda drag bakom 

förvaltningens synpunkter.  

 

Vi vill särskilt vidhålla att det är oerhört viktigt att man bevarar 

den goda pedagogik som används i förskoleklass idag med lek, 

rörelse och skapande och att steget mellan förskola och skolan 

inte blir allt för stort. Vidare är det också viktigt att reformen 

genomförs varsamt med en stor lyhördhet till de professioner 

som arbetar i förskoleklass idag. Stadens förskolelärare och 

pedagoger som jobbar i förskoleklass sitter på en oerhörd 

kompetens och erfarenhet och möjligheten för dem att fortbilda 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 7/2021 

Sida 23 (40) 

2021-08-26 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

sig måste och följas av rimliga förutsättningar. Samtidigt behövs 

ett noggrant tillvägagångssätt för att säkerställa att bristen 

förskolelärare inte förstärks ytterligare.  

 

Slutligen behöver effekterna av reformen för fritidshemmet tas 

på största allvar. Det är redan idag svårt för många skolor att 

anställa behörig personal med rätt kompetens i flera av våra 

socialt utsatta områden, särskilt inom fritidshemmet. För att 

fritidshemmen framgent ska kunna erbjuda en trygg verksamhet 

av hög kvalitet behövs ett rejält lyft och genom det att den 

reformen genomförs ökar behovet av 

kompetensförsörjningsinsatser och ett omtag där verksamheten 

tillförs mer resurser.  

 

Tina Kratz m.fl. (V) anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Vi anser det inte säkerställt att en övergång till tioårig 

grundskola är nödvändig för att säkerställa en bättre 

likvärdighet. Vi ser samma farhågor som både utredningen och 

förvaltningen tar upp gällande riskerna med att det kan skapa ett 

ökat fokus på formaliserad undervisning och läsinlärning.  

Detta på ett sätt som inte tar hänsyn till hela elevgrupperna 

mognad och lärprocesser.  

Det är viktigt att den kompetens kring arbetssätt och pedagogik 

som fokuserar och tillvaratar elevernas lust att lära och 

nyfikenhet. Lärande genom lek, rörelse och skapande är även av 

stor vikt för att undervisningen ska passa alla elever oavsett 

kunskapsnivåer och mognad.  

 

Vi instämmer i förvaltningens synpunkter på utredningen. 

Därutöver vill vi även lyfta att en tioårig grundskola även 

kommer innebära att förskollärarna som kommer få ett ökat 

ansvar för undervisningen behöver tjänster som möjliggör det. 

Det innebär rimligen att de inte kan ha en delad tjänst med 

eftermiddagar på fritidshemmen. 
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§ 14 
 

Staden bör garantera att det finns arbetskläder till all 
förskolepersonal 

 
- Remiss från kommunstyrelsen, KS 2021/165 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 

som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 21 

juni 2021, dnr 1.6.1-3530/2021. 

 

Kommunstyrelsen har till utbildningsnämnden remitterat 

motionen ”Staden bör garantera att det finns arbetskläder till all 

förskolepersonal” av Lisa Palm (Fi). Motionen beskriver vikten 

av att förbättra arbetsmiljön i förskolan och att det behövs stöd 

för förskolan för att garantera att personalen har tillgång till det 

som är nödvändigt för att utföra arbetet med barn. Motionären 

menar att det är en ojämn tillgång på arbetskläder för personal i 

förskolan och föreslår att stadsdelsnämnderna ska tillhandahålla 

arbetskläder.  

 

Utbildningsförvaltningen håller med om vikten av en god 

arbetsmiljö för personalen i förskolan och att personalen i 

förskolan har förutsättningar att genomföra arbetet. 

Arbetsgivaren är skyldig att vid behov i verksamheten 

tillhandahålla den personliga skyddsutrustning som krävs, till 

exempel skyddsskor eller plastförkläden och plasthandskar. 

Förvaltningen tolkar gällande praxis som att arbetsgivarens 

skyldighet att tillhandahålla skyddskläder inte gäller 

arbetskläder av den typ som föreslås i motionen. Respektive 

förvaltning gör ställningstagandet i vilken utsträckning 

arbetskläder tillhandahålls, med utgångspunkt i arbetsmiljö- och 

skattelagstiftningen. Vidare anser förvaltningen att förslaget om 

att tillhandahålla arbetskläder bör sättas i relation till övriga 

satsningar och kostnader för förskolor i staden. Förvaltningen 

föreslår att utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som 

svar på remissen.  
 
Ärendets beredning  

Ärendets har beretts inom förskoleavdelningen i samverkan med 

avdelningen för personal och kompetensförsörjning. 

 

Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 7/2021 

Sida 25 (40) 

2021-08-26 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

organisationerna den 17 augusti 2021. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 

som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkanden 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Kadir Kasirga m.fl. (S) och Tina Kratz m.fl. (V) framlade ett 

eget gemensamt förslag till beslut och yrkade bifall för detta. 

 

Förslag till beslut: 

1. Att utbildningsnämnden tillstyrker motionen. 

 

2. Att därutöver anföra följande. 

 

Motionen belyser det utmaningen som finns för personalen i 

förskolan och anser att en satsning på att garantera arbetskläder 

till all personal i förskolan är en del i att förbättra arbetsmiljön. 

Under tiden som pandemin har grasserat så har också 

förskolepersonalen varit utomhus mer än vad de varit tidigare. 

Detta har lett till att personalen i större utsträckning har slitit ut 

sina egna kläder då många förskolor inte ha haft adekvata 

arbetskläder till personalen.  

 

Vi anser som motionären att det behövs stöd för förskolor för att 

garantera att personalen har tillgång till det som är nödvändigt 

för att utföra arbetet med barn. Förskolepersonalen behöver 

arbetskläder som fungerar för arbetet med barn, vilket innebär 

smuts, kladd, inomhus och utomhusmiljö.  

 

Tillgången till arbetskläder ska heller inte vara beroende av den 

enskilda förskolenheten. Det ska vara en självklarhet att 

personalen i förskolan garanteras arbetskläder oavsett vilken 

stadsdel man jobbar i och hur budgeten ser ut på sin enhet. Här 

behövs det ett omtag från staden centralt där man både följer 

upp och säkerställer att arbetskläder finns på plats i tillräcklig 

utsträckning. 
 
Beslutsgång 

Ordförande ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med ordförandens yrkande. 

 
Reservation 

Kadir Kasirga m.fl. (S) och Tina Kratz m.fl. (V) reserverade sig 

mot nämndens beslut till förmån för eget gemensamt förslag. 
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§ 15 

Stockholms stads EU-policy - Revidering 2021 

 

- Remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2021/216 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 

som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 4 

augusti 2021, dnr 1.6.1-3244/2021. 

 

Kommunstyrelsen har remitterat ett förslag till reviderad EU-

policy för Stockholms stad till utbildningsnämnden för yttrande. 

I förslaget förtydligas hur den europeiska lagstiftningsprocessen 

ser ut och Stockholms stads möjligheter att påverka denna. 

Policyn preciserar även hur staden ska arbeta för att få 

genomslag för identifierade ståndpunkter tillsammans med en 

beskrivning av den interna ansvarsfördelningen.  

 

Utbildningsförvaltningen ställer sig positiv till förslaget. Det 

åskådliggör på ett tydligt sätt hur den europeiska lagstiftnings-

processen är uppbyggd och stadens möjligheter att påverka den. 

Förvaltningen välkomnar särskilt de delar som berör 

samordningsprocessen och vikten av att stadens inspel är 

enhetliga och stadsövergripande när flera verksamheter berörs 

av EU:s lagstiftning eller rekommendationer. Förvaltningen 

föreslår att utbildningsnämnden beslutar att godkänna 

tjänsteutlåtandet och överlämna det till kommunstyrelsen som 

svar på remissen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med gymnasieavdelningen, förskoleavdelningen, avdelningen 

för utveckling och samordning samt avdelningen för personal 

och kompetensförsörjning. 

 

Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 17 augusti 2021. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 

som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
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Yrkanden 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Tina Kratz m.fl. (V) framlade ett eget förslag till beslut och 

yrkade bifall för detta. 
 

Förslag till beslut: 

1. Att den föreslagna policyn kompletteras av en fjärde princip 

som anger att Stockholms stad ska dels ha ambition att vara 

en förebild, och dels kraftfullt verka för att åtgärder ges 

tydliga tidsramar och ansvarsfördelning som möjliggör en 

begränsning av den globala uppvärmningen. 

 

2. Att därutöver anföra följande. 

 

Enligt IPCCs senaste rapport (publicerad i augusti 2021) 

förväntas den globala medeltemperaturen fortsätta att öka 

åtminstone till mitten av 2000-talet. Rapporten varnar för att en 

global uppvärmning på 1,5°C och 2°C kommer att överskridas 

redan under 2000-talet om inte kraftiga utsläppsminskningar av 

koldioxid och andra växthusgaser görs under de kommande 

årtiondena. Det är väl känt vilka konsekvenser detta kommer 

leda till. I rapporten nämns ökningar i förekomst och intensitet 

hos värmeextremer, marina värmeböljor, skyfall, jordbrukstorka 

och ekologisk torka i en del regioner, andelar intensiva tropiska 

cykloner samt minskningar av havsisen på Arktis, snötäcken och 

permafrosten. 

 

Det framgår dock även av rapporten att det är möjligt att 

påverka utvecklingen. För att begränsa den globala 

uppvärmningen till en viss nivå krävs emellertid att minst netto 

noll koldioxidutsläpp uppnås tillsammans med kraftiga 

minskningar av andra växthusgasutsläpp. Omfattande, snabba 

och varaktiga minskningar av metanutsläppen skulle också 

motverka den uppvärmningseffekt som uppstår när aerosoler 

minskar i atmosfären och bidra till bättre luftkvalitet. 

Med andra ord är kraftfulla åtgärder nödvändiga och 

brådskande. Vänsterpartiet menar att de rika länderna inklusive 

Sverige, och Stockholms stad, har en skyldighet att gå före i 

klimatomställningen. Förutom att arbeta lokalt och nationellt 

bör därmed staden även ha som ambition att också förändra 

politiken på EU-nivå eftersom klimatförändringarna är 

internationella och drabbar hela jorden. Med grund i IPCCs 

senaste rapport bör detta ske skyndsamt. 
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I ärendet om Stockholms stads EU policy står det bland annat att 

staden ska "verka för ett socialt, ekologiskt och ekonomiskt 

hållbart, samt demokratiskt och innovativt EU". Det är en bra 

målsättning, men långt ifrån tillräcklig. Det behövs framför allt 

en tidsdimension och ansvarsfördelning till detta mål. Vidare 

står det att "EU:s politik bör bygga på omfattande 

konsekvensbedömningar". Det står bortom allt tvivel att 

konsekvenserna av EU:s nuvarande politik inte är ekologiskt 

hållbara. Vi behöver handling. Stockholms stad kan verka för att 

omställningen ska gå snabbare än nu.  

Vänsterpartiet föreslår därför att staden ska arbeta med stort och 

aktivt engagemang för att påverka EU att samordna kraftfulla 

och snabba åtgärder för att minska koldioxid och andra 

växthusgasutsläpp. Riktlinjer och åtgärder behöver ha tydliga 

tidsramar och ansvarsfördelning. Stockholms stad ska även ha 

ambitionen att föregå med gott exempel och att engagera sig i 

snabbare och kraftfullare åtgärder än vad som nu är fallet. 
 

Beslutsgång 

Ordförande ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med ordförandens yrkande. 

 
Reservation 

Tina Kratz m.fl. (V) reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för eget gemensamt förslag. 
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§ 16 

En ny policy för modersmålsundervisningen i Stockholms 
stad 
 

- Remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2021/329 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 

som svar på remissen.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 1 

juni 2021, dnr 1.6.1-3564/2021. 

 

Kommunstyrelsen har till utbildningsnämnden remitterat 

motionen ”Ny policy för modersmålsundervisningen i 

Stockholms stad”. Skribenterna Peter Wallmark (SD) och 

Martin Westmont (SD) vill att utbildningsförvaltningen får i 

uppdrag att skapa ett styrdokument om hur 

modersmålsundervisningen ska bedrivas i Stockholms stad.  

 

Utbildningsförvaltningen följer lag och förordningar som 

reglerar undervisningen i modersmål. Alla elever som 

efterfrågar modersmålsundervisning och som har grundläggande 

kunskaper i språket erbjuds sådan om lämplig lärare finns och 

om minst fem elever önskar undervisning inom ett språk. Mot 

bakgrund av ovanstående ser förvaltningen inga skäl att ändra 

på den nuvarande hanteringen och avstyrker därför motionens 

förslag. 

 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

tjänsteutlåtandet och överlämnar det till kommunstyrelsen som 

svar på remissen.  
 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts av gymnasieavdelningen i samverkan med 

grundskoleavdelningen och avdelningen för stöd kring lärande 

och elevhälsa. 

 

Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 17 augusti 2021. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som 

svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
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Yrkanden 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Martin Westmont (SD) framlade ett eget förslag till beslut och 

yrkade bifall för detta. 

 

Förslag till beslut: 

1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut. 

 

2. Därutöver anföra följande: 

 

Svenska språket försvinner allt mer i vissa områden i 

Stockholms stad, det är en oroväckande utveckling som 

Sverigedemokraterna har påtalat i decennier. Det är givet att vi 

inte ser det som negativt att medborgarna talar flera språk men 

det som motionen tar upp är vad det offentliga i första hand ska 

stödja ekonomiskt. Vi anser det inte motiverat att skattemedel 

ska läggas på modersmålsundervisning (minoritetsspråken 

undantagna) då vi bland annat ser med tydlighet hur det bidrar 

till utanförskap och segregation.  

 

Sverigedemokraterna anser att det svenska språket ska 

prioriteras och fortsätta ha en särställning i skolan och vi vill se 

en omprioritering ifrån modersmålsundervisning till 

svenskundervisning. Med dagens politiska inriktning försvinner 

tyvärr svenskan som förstaspråk för många barn till invandrare, 

barn som dessutom kan vara födda i Sverige.  

 

Den 23 november 2020 larmade grundskolechefen Happy 

Hilmarsdottir-Arenvall om att ”varannan sexåring på 

grundskolorna i Järvaområdet i Stockholm pratar svenska för 

dåligt. Barnen riskerar att inte klara kunskapsmålen”. 

Förklaringar som nämns är att barn inte kommer i kontakt med 

svenska på ett naturligt sätt, kanske inte ens i förskolan, om de 

går i en förskola där personalen inte heller talar svenska. 

 

Modersmålsundervisningen innebär idag en stor kostnad för 

skattebetalarna och den bidrar till ett ökat utanförskap. 

Förvaltningen hänvisar till att lagar och förordningar kring 

modersmålsundervisningen ska följas, vilket vi instämmer i. 

Modersmålsundervisningens omfattning är enligt lag inte 

fastställt. Förvaltningen har verktygen att lägga den 

modersmålsbaserade undervisningen på en minimal nivå, och 

istället öka svenskundervisningen i skolan. Samhället måste 

hantera problematiken kring dessa frågor med nya infallsvinklar 

för att vända den negativa utvecklingen och vi måste betona det 

personliga ansvaret av att bryta sitt utanförskap genom att lära 

sig svenska i tal och skrift. 
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Beslutsgång 

Ordförande ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med ordförandens yrkande. 

 
Reservation 

Martin Westmont (SD) reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för eget förslag. 
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§ 17 

Införa frukost i stadens skolor 
 
- Remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2020/874 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 

som svar på remissen.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 4 

augusti 2021, dnr 1.6.1-3571/2021. 

 

Utbildningsnämnden har fått en motion om att införa frukost i 

stadens skolor av Lisa Palm (FI), Anna Rantala Bonnier (FI) och 

Madeleine Fridh (FI) på remiss från kommunstyrelsen. I 

förslaget fastslås att elever ges bättre förutsättningar att ta till sig 

undervisningen om de erbjuds frukost i skolan. Motionärerna 

föreslår därför att utbildningsförvaltningen ska ges i uppdrag att 

införa frukost på några utvalda ytterstadsskolor i förskoleklass 

till årskurs 6 som ett pilotprojekt. 

 

Utbildningsförvaltningen är i huvudsak positiv till att skolor 

erbjuder frukost utifrån de ekonomiska ramar som ges. 

Förvaltningen betonar samtidigt att det ytterst är ett 

rektorsbeslut då rektor ansvarar för sin egen inre organisation i 

enlighet med skollagen och det bör därför inte beslutas av 

förvaltningen. Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 

godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med avdelningen för ekonomi och styrning. 

 

Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 17 augusti 2021. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 

som svar på remissen.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Yrkanden 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 
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Kadir Kasirga m.fl. (S) och Tina Kratz m.fl. (V) framlade ett 

eget gemensamt förslag till beslut och yrkade bifall för detta. 

 

Förslag till beslut: 

1. Att utbildningsnämnden tillstyrker motionen. 

2. Att därutöver anföra följande. 

 

Vi anser att förslaget som motionen framför är bra. Då flertalet 

skolor i staden idag redan erbjuder frukost i hade vi önskat ett 

resonemang från förvaltningens sida kring varför inte fler skolor 

bör göra detsamma. I grund och botten är det en 

likvärdighetsfråga. Vi vet att det har positiva effekter på 

elevernas välmående och inlärning och det finns elever i varje 

enskild skola som skulle dra stor nytta av att erbjudas frukost i 

skolan.  
 
Beslutsgång  
Ordförande ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med ordförandens yrkande. 

 
Reservation 

Kadir Kasirga m.fl. (S) och Tina Kratz m.fl. (V) reserverade sig 

mot nämndens beslut till förmån för eget gemensamt förslag. 
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§ 18 

Handlingsplan för minskat klotter 
 

- Remiss från kommunstyrelsen, dnr. KS 2021/445 
 

Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 6 

augusti 2021, dnr 1.6.1-2451/2021. 

 

Kommunstyrelsen har remitterat trafiknämndens förslag till 

Handlingsplan för minskat klotter till utbildningsnämnden. 

Förslaget innebär en större samverkan med andra aktörer för att 

på det sättet motverka och snabbare sanera klotter.  

 

Förvaltningen ställer sig positiv till de förslag som lyfts fram i 

handlingsplanen, men skulle också gärna se en kategorisering av 

klotter för att kunna följa upp exempelvis rasistiskt och 

antisemitiskt klotter för att på det sättet kunna se om det krävs 

insatser i stadens skolor. Förvaltningen vill även lyfta fram och 

förtydliga ansvaret för det proaktiva arbetet för att på det sättet 

förebygga förekomsten av klotter. Förvaltningen föreslår att 

utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med gymnasieavdelningen. 

 

Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 17 augusti 2021.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden beslutar att 

överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen 

som svar på remissen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 19 

Förslag till detaljplan för Sätra Centrum 
 

- Remiss från stadsbyggnadsnämnden, 2018-15976 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till 

stadsbyggnadsnämnden som yttrande över förslag till 

detaljplan för Sätra Centrum (Högsätra 10, Djursätra 3 

m.fl.). 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 5 

augusti 2021, dnr 1.6.1-5423/2021. 

 

Stadsbyggnadsnämnden har tagit fram ett förslag till en 

detaljplan för Sätra centrum (Högsätra 10, Djursätra 3 mfl) i 

stadsdelen Sätra. Förvaltningen avråder från genomförande av 

delar av detaljplanen och därför bör ärendet behandlas av 

utbildningsnämnden. Detaljplanen för Sätra Centrum har ett 

planområde som delvis överlappar Sätraskolans tomt. I 

detaljplanen föreslås att ett större bostadshus, hus D, placeras på 

mark som idag delvis är skolgård. Ersättande mark planeras för 

skolgård. Men funktionerna med dagens tomt kan inte uppnås 

genom denna yta, och flödena till skolan förändras troligen till 

det sämre genom uppförandet av hus D. Förvaltningen avråder 

därför från uppförandet av hus D på platsen och föreslår en 

placering längre från skolan alternativt att hus D utgår ur 

detaljplanen.  

 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 

stadsbyggnadsnämnden som yttrande över förslag till detaljplan 

för Sätra Centrum (Högsätra 10, Djursätra 3 m.fl.). 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskoleavdelningen. 

 

Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 17 augusti 2021.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande. 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till stadsbyggnadsnämnden 
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som yttrande över förslag till detaljplan för Sätra Centrum 

(Högsätra 10, Djursätra 3 m.fl.). 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 20 

Öppna skolplattformen 
 

- Skrivelse från Tina Kratz m.fl. (V) 
 

Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 
 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 5 

augusti 2021, dnr 1.1.3–3788/2021. 

 

Tina Kratz m.fl. (V) har till utbildningsnämnden inkommit med 

en skrivelse om mobilapplikationen Öppna skolplattformen. I 

skrivelsen efterfrågas information om stängda gränssnitt 

(API:er) och tillgången till personuppgifter samt en redogörelse 

över hur en mer användarvänlig och tillgänglig upplevelse av 

skolplattformen planeras.  

 

Öppna Skolplattformen är en privat utvecklad mobilapplikation 

som vårdnadshavare till barn/elever inom Stockholms stad kan 

köpa via appbutikplattformar för att hämta och visa upp delar av 

information som finns i skolplattformen. När denna 

mobilapplikation lanserades i februari 2021 gjorde 

utbildningsförvaltningen en säkerhetsanalys som visade att den 

inte för tillfället lagrade några uppgifter om barn, elever och 

vårdnadshavare. Förvaltningen kan dock inte säkerställa att 

känslig information inte kommer att behandlas framöver och det 

finns en stor risk att mobilapplikationen inte är förenlig med 

gällande lag-stiftning. 

 

Förvaltningen arbetar kontinuerligt med förbättringar av hela 

skolplattformen, för samtliga användargrupper. Flera av de 

tjänsterna som ingår i skolplattformen närmar sig avtalsslut med 

tillhörande upphandling; användbarhet kommer att vara centralt 

i kommande upphandlingar.   

 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden beslutar att 

godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

skrivelsen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning. 

 

Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 17 augusti 2021.  
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Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden beslutar att 

godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

skrivelsen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 

 
Särskilt uttalande 

Tina Kratz m.fl. (V) anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Skolplattformen är en komplex och omfattande plattform med 

många funktioner, tyvärr finns det fortfarande flera saker som 

behöver bli bättre. Vi välkomnar de insatser som nu görs för att 

öka användbarheten för vårdnadshavare, som förbättrad meny 

och enklare navigering. Den Öppna skolplattformen har dock 

underlättat för många vårdnadshavare, vilket säkert ökat andelen 

vårdnadshavare som använt sig av skolplattformen 

informationskanaler – något som även underlättat för skolorna. 

En kommunikationsväg är ju att föredra framför flera.  

 

Vi kan förstå oron över vad som sker i och med en hantering av 

personuppgifter som förvaltningen inte känner att de har full 

kontroll över. Den polisanmälan gentemot Öppna 

skolplattformen som gjordes med anledning av detta har lagts 

ner, vilket indikerar att uppsåtet hos Öppna Skolplattformen 

varit just det de uppgett, att underlätta för vårdnadshavare.  

Med tanke på den kompetens som APP-utvecklarna har är det 

bara att beklaga att förvaltningen inte har en bättre relation med 

dem och att de ser det som omöjligt att ingå i ett samarbete för 

en potentiellt snabbare utveckling av Skolplattformens 

användarbarhet.  Exempelvis skulle det kunna öka andelen 

språk, vilket skulle öka likvärdigheten för vårdnadshavare som 

talar andra språk än svenska. 
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§ 21 

Svar på frågor från Integritetsskyddsmyndigheten (IMY) 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det som svar till 

Integritetsskyddsmyndigheten (IMY). 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 16 

augusti 2021, dnr 1.4.2-5345/2021. 

 

Integritetsskyddsmyndigheten har utifrån inkommit klagomål 

inlett tillsyn för att utreda om kamerabevakningen vid 

Aspuddens skola i Hägersten följer dataskyddsförordningen och 

kamerabevakningslagen. Med anledning av tillsynen har 

myndigheten ställt ett antal frågor till utbildningsnämnden som 

är personuppgiftsansvarig. Förvaltningen redogör i sitt svar för 

kamerornas placering och skälen till placering samt hur elever 

med flera har informerats. Förvaltningen föreslår att 

utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det som svar till Integritetsskyddsmyndigheten. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskoleavdelningen.  

 

Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 17 augusti 2021. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det som svar till 

Integritetsskyddsmyndigheten (IMY). 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 22 

Övrigt 
 

Inga övriga frågor vid dagens sammanträde.  
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